
 

Valg 2023 i Færder 
-Hvem vil ta vare pa  matjorda? 

 

 

 

 

 

 

 

 

Matjord som var omdisponert til annet «Framtidig» arealformål i 

kommuneplanen (i dekar) ved valget i 2019 

 Dyrka mark Dyrkbar mark 

Boligbebyggelse   124 49 

Offentlig eller privat tjenesteyting   13 12 

Sentrumsformål     14 

Kjøpesenter  1 3 

Forretninger   4   

Kombinert bebyggelse og anleggsformål  73 7 

Samferdselsanlegg og teknisk infrastruktur (arealer)   3 2 

Parkering  17 2 

dekar totalt 235 89 

dekar totalt Vestfold 1175 1516 

 
 
 

 

 

 

Kommuner og fylkeskommuner er pålagt å drive sin arealpolitikk og samfunnsutvikling basert på FNs 

bærekraftmål. Stortinget har nå strammet inn det nasjonale jordvernmålet ytterligere til maks 2000 dekar 

årlig omdisponering av dyrka mark. Samtidig viser en SSB rapport fra 2022 at den samla arealreserven bare til 

boligbygging og næring i landets kommuneplaner er på 83 000 dekar. Her må det opprydding til - nå! Slike 

areal må tilbakeføres til LNFR i kommuneplanene og kommunene må bli enda flinkere til å utvikle og 

transformere allerede asfalterte areal. I pågående rullering av kommuneplanen har politikerne i Færder 

startet på denne prosessen. 212 dekar dyrka mark foreslås omgjort fra bebyggelse og anlegg tilbake til LNFR. 

4 nye dekar dyrka mark settes av til utbygging. De politikerne vi velger i høst må fortsette denne jobben. 

 

Jordvern Vestfold har derfor tatt et dypdykk i hva slags jordvernpolitikk partiene i Færder går de til valg på nå 

for å dra arealpolitikken i en mer bærekraftig retning: 

 

https://www.ssb.no/natur-og-miljo/areal/artikler/arealreserver-i-kommuneplaner-for-bolig-og-naeringsbebyggelse.en-kartbasert-analyse


  

«Klipp og lim» om jordvern i lokale partiprogram  
 

 

Færder Arbeiderparti  

• ønsker satsing på forsiktig fortetting og ny utbygging i tilknytning til 

sentrene våre. Færder skal ha en arealforvaltning som sikrer 

naturmiljøet og tilgangen til frilufts- og rekreasjonsområder. Matjorda 

vår må ha en sterk beskyttelse. Dette er svært viktig med tanke på 

folkehelsen.matjord. 

• vil prioritere fellesskapets interesser i planarbeidet og sørge for at 

kommunen –ikke utbyggerne – setter premissene for Færders videre 

utvikling. 

 

Færder Høyre vil bevare dyrket og dyrkbar mark, unngå bygging på 

dyrkbar mark og bevare sammenhengende jordbruksarealer 

 

Senterpartiet i Færder  

• mener at arealforvaltningen skal være bærekraftig. 

• vil fortsette med en streng jordvernpraksis, fokus på biologisk 

mangfold og landskaps-, natur- og kulturvern 

• ønsker ny fastlandsforbindelse mot vest fra Borgheim til E18. 

 

• Færder FrP vil at Færder skal ha god og effektiv arealutnyttelse med 

bl.a. fortetting av eksisterende boligområder. En mer effektiv 

arealutnyttelse vil redusere press på attraktive friluftsområder og 

skjerme dyrkbart areal 

 

• Færder Venstre mener at Færder kanskje har landets beste 

jordbruksjord. Den må tas vare på. Jordvern innebærer også å benytte 

driftsformer som ikke forringer jorda. 

• Vil påse at ikke dyrkbar mark blir forbrukt ved utbygginger 

 

  



  

 

Felleslista SV/Rødt i Færder har vært viktige i en rekke arealkamper mot 

nedbygging av jord, skog og strender, og har vært med å vinne mange av 

dem. Vi er rede når det igjen blir nødvendig! 

En verden med sult og underernæring. Lange klimafiendtlige 

transportveier. En mer usikker sikkerhetspolitisk situasjon. Dette er 

stikkord som viser at det er nødvendig å verne matjorda, og da ikke minst 

i Færder der vi har mye høyproduktiv jord. Bøndene i Færder står for 40 

% av grønnsaksproduksjonen i jordbruksfylket Vestfold, og produksjonen 

av bær er også stor. Bønder med beitedyr driver viktig landskapsvern. 

Felleslista vil:   

• si nei til omdisponering av LNF (Landbruks-, natur- og friluftsområder) 

til bolig, næring og vei.  

• at i de unntakstilfeller hvor dyrkbar jord må avgis til samfunnskritisk 

infrastruktur, bør ny jord av samme areal og kvalitet dyrkes opp et 

annet sted. Flytting av jordlaget kan være et alternativ, men er ingen 

fullgod løsning.  

• at framtidige utbyggingsareal i kommuneplaner som ligger på dyrka 

og dyrkbar mark tilbakeføres til LNF.  

• Mener det er bra at Færder har utarbeidet et arealregnskap gjennom 

kommuneplanarbeidet. Vi må fortsette å tilbakeføre områder som 

ligger som bolig i kommuneplanens arealdel til LNF, dersom de har 

ligget åtte år eller mer uten at bygging er påbegynt. 

 

• 

• verne matjord og bevare dyrket mark, spesielt i forbindelse med nye 

byggeprosjekter

 

• Miljøpartiet de Grønne i Færder vil stanse nedbygging av naturen og 

matjord 

 



  

Det er min og din oppgave å gi en stemme til de politikerne og partiene vi 
mener vil ta best vare på matjorda! 

 

Hjelp oss også å følge med på at partiene med en god jordvernpolitikk faktisk følger opp politikken 

sin i konkrete arealplaner. Send en epost til vestfold@jordvern.no hvis du oppdager noe annet. 

 

Lyst å bli medlem? 

Heldigvis bygges det nå ned mindre arealer med dyrka og dyrkbar jord enn for få år siden. Men fortsatt tapes 

mange kamper og det systematiske jordvernarbeidet må fortsette. Og vi blir stadig flere mennesker som 

trenger mat. Nedbygd matjord gir ingen mat! Støtt oss i arbeidet. 

1. Betal medlemskontingenten til konto 2400.31.68707 eller vipps til #24526: 

• Enkeltmedlem kr 225,- 

• Familie/husttandsmedlemsskap kr 375,- 

• Ungdomsmedlem (<30 år) kr 100,- 

• Støttemedlemskap for foreninger og organisasjoner kr 400,- 

2. Send mail til vestfold@jordvern.no med navn og tlf-nr. 

 

Spørsmål du kan stille til en politiker før 

valget: 

1. Er du enig eller uenig i at arealer til å dyrke mat på er 

en knapp ressurs i verden? 

2. Hva med slike arealer i Norge, her i Vestfold og den 

kommunen du kommer fra?  

3. FNs bærekraftmål setter fokus på en del felles 

utfordringer alle nasjoner deler. Bærekraftmålene er 

førende for norsk arealpolitikk. Hvilket ansvar mener du 

vi i Norge må ta for å bekjempe sult i verden 

(bærekraftmål 2), og hvordan vil du som 

vestfoldpolitiker sørge for at jordvernet ikke drukner i 

andre bærekraftmål? 

4. Hva mener du om jordflytting i arealplaner? 

5. Demografene sier at det i Norge om få år vil være 6 

millioner innbyggere, og kanskje 7 millioner, før neste 

århundreskifte. Hvilken konsekvens mener du det må få 

for forvaltningen av dyrkede og dyrkbare arealer her i 

landet? 

6. Hva vil du gjøre for å hindre nedbygging og/eller 

ødelegging av dyrkede og dyrkbare arealer i Vestfold?  

Invitasjon: Høre mer om ny og 

innskjerpet nasjonal jordvernpolitikk i 

Vestfold?  

Møte på Gjennestad 21. november kl 18 

✓ Landbruks- og matminister Geir Pollestad 

presenterer ny jordvernstrategi 

✓ En nyvalgt ordfører forteller hvordan deres 

kommune skal bidra til innskjerpet jordvern 

✓ Sabima presenterer begrepet arealnøytralitet i 

Vestfold. Kan «vask planene»-kartet som er 

laget for Viken også kan lages for Vestfold og 

Telemark? 

 

Mer info kommer på www.jordvern.no/vestfold 

 

Arrangør: Jordvern Vestfold og Statsforvalteren i Vestfold 

og Telemark 

  

Svært verdifull matjord 

• Færders bønder står for 40% av grønnsaksproduksjonen i fylket, samt en stor andel bær  

• 1 dekar av Færders produktive matjord gir nok korn til 1000 brød eller 5000 kg potet til 

pommes frites-produksjonen hos Findus! Hvert år i all framtid! 
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